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В статье раскрываются аспекты советской медико-санитарной помощи Афганистану и Синьцзяну в 
1930–1940-х гг. Деятельность советских медицинских учреждений в зарубежной Центральной Азии рассмат-
ривается с точки зрения воздействия «мягкой силой» с учетом сложившейся в изучаемых регионах геополи-
тической ситуации. Значительное внимание уделяется различным аспектам эпидемиологической безопасно-
сти СССР, процессу экспорта медицинских знаний и организационных моделей здравоохранения. 
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The article examines aspects of Soviet medical and sanitary assistance to Afghanistan and Xinjiang in the 1930s-
1940s. The activity of Soviet medical institutions in the Central Asia is considered from the viewpoint of «soft power» 
taking the geopolitical situation in the respective regions into account. Significant attention is paid to the aspects of 
epidemiological security of the USSR and the export of medical knowledge and organizational models of healthcare. 
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